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Tisková zpráva        Kroměříž, 14.11.2019 
 

Jaká byla sklizeň obilovin v roce 2019? 

V Kroměříži se konala dne 13.11.2019 odborná konference „Jakost obilovin 2019“. Odborníci ze 

Zemědělského výzkumného ústavu Kroměříž, s.r.o. představili více než 110 účastníkům z řad 

zpracovatelů obilovin, obchodníků i státní správy výsledky hodnocení kvality potravinářských 

obilovin sklizených v roce 2019 v ČR. Výsledky byly získány za podpory Ministerstva zemědělství, 

které podpořilo i konání konference. Na programu konference bylo podrobné vyhodnocení 

technologické jakosti pšenice a žita (Ing. Slavoj Palík, CSc., Ing. Ondřej Jirsa, Ph.D.), ječmene (Ing. 

Ivo Hartman, Ph.D.) a obsahu mykotoxinů v těchto obilovinách (RNDr. Ivana Polišenská, Ph.D.). 

Dr. Pavel Filip ze Svazu průmyslových mlýnů se zaměřil na aktuální situaci na trhu s obilovinami. 

Pro mlynáře byly zajímavé také informace o hodnocení letošní sklizně pšenice z pohledu 

reologického hodnocení zpracovatelské kvality (doc. Ing. Marie Hrušková, CSc., Václav Müller, 

Ing. Lucie Jurkaninová, Ph.D.).  Ing. Klára Schrieblová (ÚKZÚZ) představila novinky v odrůdové 

skladbě pšenice na následující rok. Ing. Karel Klem, Ph.D. z Akademie věd ČR hovořil o 

možnostech adaptace obilovin na sucho. Ing. Petr Martinek, CSc. ze Zemědělského výzkumného 

ústavu Kroměříž shrnul historii soužití člověka z pšenicí a představil možné směry vývoje dalšího 

šlechtění., Ing. Dana Gabrovská, Ph.D. z Potravinářské komory ČR se zaměřila na roli pšenice ve 

výživě člověka. 

Zástupce MZe, Ing. Martin Liška, informoval účastníky o aktuální činnosti Odboru zemědělských 

komodit. Zaměřil se zejména na statistiku objemu sklizně obilovin v roce 2019, informace o 

biologické ochraně rostlin jako náhrady chemické ochrany a na výskyt a škody způsobené 

hrabošem polním v roce 2019.  

Ivana Polišenská 

 

 

 

 


